
Tudnivalók a választás lebonyolításáról 
Tisztelt Pilisszentiváni Választópolgárok!

Az alábbiakban megpróbáljuk összefoglalni a legfontosabb 
tudnivalókat a 2019. évi önkormányzati választással kapcsolatosan.

A választás (szavazás) ideje:
október 13., vasárnap, reggel 6.00 és este 19.00 óra között.

A szavazás helye: az Ön lakcíme szerinti szavazókör. A pontos címet a névjegyzékbe vételről szóló – a háztartásokba még az előző  
hetekben, postai úton kézbesített – értesítő tartalmazza.
A választáson a település polgármesteréről és a képviselő-testületről döntenek a választók. Azok a választópolgárok, akik regisztrál-
tatták magukat német nemzetiségi választópolgárként, azok ugyanezen a napon német nemzetiségi önkormányzati képviselőket is 
választhatnak. A most megválasztásra kerülő polgármester, illetve önkormányzati képviselők és nemzetiségi önkormányzati képviselők 
mandátuma is öt évre szól, ugyanúgy, mint az előző, 2014-es választás idején.
Az október 13-i választáson azokra a jelöltekre lehet szavazni, akik szeptember 6-áig összegyűjtötték a vonatkozó jogszabályok-
ban meghatározott számú ajánlást, az erre szolgáló ajánlóíven. Amennyiben választási különszámunk megjelenése és a választás 
napja között egyetlen jelölt sem lép vissza, abban az esetben október 13-án a kiadványunkban szereplő 1 polgármesterjelöltre, 14 
képviselőjelöltre és 5 nemzetiségi képviselőjelöltre lehet szavazni.
Szavazni az idei választáson is minden választópolgár kizárólag személyesen szavazhat, az értesítőben megjelölt helyen és időben.
Amennyiben azonban valakit az egészségi állapota vagy fogyatékossága, netán fogva tartása gátol a szabad mozgásában, s ezáltal 
nem tudja felkeresni a megjelölt időszakban a szavazóhelyiséget, az kérhet a tartózkodási helyére mozgóurnát is. A mozgóurna iránti 
igény kérelmét előzetesen a helyi választási irodához (a polgármesteri hivatalba) lehet benyújtani, illetve a szavazás napján 15 óráig a 
szavazatszámláló bizottsághoz.
Aki a szavazás napján nem a lakóhelyén, hanem bejelentett tartózkodási helyén (azaz az ideiglenes lakcímén) óhajt szavazni, az 
átjelentkezéssel szavazhat. Átjelentkezést abban az esetben lehet kérni, ha a választópolgár 2019. június 26. előtt létesítette és jelen-
tette be ideiglenes tartózkodási helyét, ez esetben az átjelentkezés iránti kérelem október 9-én 16 óráig nyújtható be, úgyszintén a 
helyi választási irodához.
A fentiekkel kapcsolatos kérelmet nemcsak személyesen, de levélben, illetve a www. valasztas.hu oldalon keresztül is be lehet nyújtani, 
a települési jegyzőnek címezve. A mozgóurna iránti kérelem nemcsak személyesen, hanem meghatalmazott útján is benyújtható.
Mit kell tudni a szavazás menetéről?
A szavazás menete az alábbi:
1.) Mielőtt elindul a szavazóhelyiségbe, mindenképpen vegye magához a lakcímkártyáját, és valamilyen, az Ön személyazonosítására 
alkalmas arcképes személyi okmányát! Legjobb, ha a személyi igazolványát viszi magával, de elfogadják helyette az útlevelét vagy a 
jogosítványát is. A szavazatszámláló bizottság tagjai a szavazás előtt el fogják kérni a lakcímkártyáját és az igazolványát, hogy azono-
sítsák Önt.
2.) Ezután alá kell írnia a névjegyzéket, s csak ezt követően veheti át a szavazatszámláló bizottsági tagoktól a szavazólapokat, ame- 
lyeket előzőleg - az Ön jelenlétében - lepecsételnek.
3.) A szavazólapokkal és a borítékkal lépjen be egy üres szavazófülkébe, hogy titkosan szavazhasson! A szavazófülkében töltse ki a 
szavazólapokat!
4.) Szavazatát tollal adja le, és ügyeljen arra, hogy ne helyezzen el a szavazólapon több szavazatot annál, mint amennyi a maximálisan 
leadható szavazatok száma! Azon a szavazólapon, amelyen a polgármesterjelöltekre szavazhat, kizárólag egy név mellé tehet X-et vagy 
keresztet, szintén csak egy párt neve mellé tehet szavazatot azon a szavazóíven is, amelyen a megyei közgyűlés jelöltjeire lehet szavaz-
ni. Az önkormányzati képviselőjelöltek közül maximum 6 (hat), vagy annál kevesebb, a nemzetiségi önkormányzati képviselőjelöltek 
közül pedig maximum 5 (öt), vagy annál kevesebb jelöltre szavazhat érvényesen. 
5.) Végül tegye a szavazólapokat borítékba, a borítékot pedig dobja be a szavazóurnába!
6.) Ha ön német nemzetiségi választópolgárként is regisztrált, a nemzetiségi választás zöld színű szavazólapját zöld színű borítékba kell 
helyeznie, a borítékot pedig gondosan le is kell zárnia. Szavazólapját lezárt zöld borítékban dobja csak be a szavazóurnába, máskülön-
ben érvénytelennek fogják nyilvánítani!
Figyelem! Ha a fentiektől eltérően szavaz, hiába ment el szavazni, szavazatát ugyanis nem fogják figyelembe venni, nem fogják meg-
számolni.
Szavazata érvénytelennek minősül, ha
– nem X vagy + jelet tesz a körbe;
– a szavazólapot üresen hagyta,
– vagy a szavazólapon a megengedettnél több szavazatot adott le.
Ha a fentieknél részletesebb tájékoztatásra van szüksége, forduljon a polgármesteri hivatalban működő helyi választási irodához, vagy 
látogassa meg a www.valasztas.hu weboldalt!

(a Nemzeti Választási Iroda tájékoztatása nyomán)

2019. VÁLASZTÁSI KÜLÖNSZÁM

A 2019. október 13-i 
önkormányzati 

választásokon induló jelöltek 
bemutatkozása

Polgármesterjelölt:
Poppréné 
Révay Gyöngyi

Önkormányzati képviselőjelöltek:

Német nemzetiségi önkormányzati képviselőjelöltek:

Bodnár Ferenc
Független képviselőjelölt

Botzheimné Strack Emese

B. Szabó Károly
Független képviselőjelölt

Brandhuber Ádám
Független képviselőjelölt

Erdős Miklós
Független képviselőjelölt

Gerzsenyi József
Független képviselőjelölt

Gátas Ernő
Független képviselőjelölt

Juhász László
Független képviselőjelölt

Markos Ferenc
Független képviselőjelölt

Marlokné Somogyi Ildikó
Független képviselőjelölt

Őri Lajos
Független képviselőjelölt

Marlók Tibor
Független képviselőjelölt

Richolm Erik
Független képviselőjelölt

Sándor András
Független képviselőjelölt

Skripek Márton
Független képviselőjelölt

B. Szabó Károly Klencsák István Szulimán-Koczó DóraRicholm Erik



Tisztelt Szentivániak! 
Kedves Barátaim!
 
Először is köszönetet mon-
dok mindazoknak, akik 
ajánlásával polgármester- 
jelöltként indulhatok az ön-
kormányzati választáson. 

Egyúttal szeretném mindenkinek megköszönni a támogatást, aki 
segítette a munkámat az elmúlt öt évben.  Polgármesterré válasz-
tásom óta nagyon sok figyelmet, érdeklődést, építő jellegű ész-
revételt és szeretetet kaptam. 
Ez segített abban, hogy örömmel és elköteleződéssel vállaljam a 
következő öt évre is ezt a szép feladatot.

Mindannyian büszkén gondolhatunk az elért eredményekre. 
A pilisszentiváni temetőt járdák építésével tettük szebbé, méltób-
bá az eltávozottak emlékéhez. Több belterületi utcánkat sikerült 
felújítani, helyreállítottuk a Károlyhegyi dűlő partfalát, így növelve 
a közlekedés biztonságát és javítva a faluképet. Nem volt látvá- 
nyos, de igen hasznos az iskolát és a hivatalt ellátó kazán cseréje, 
míg a Vörösvár utcai vízelvezetés kiépítését sokan üdvözölték.    
A legtöbb munkát azonban egy évtizedek óta húzódó, pedig szinte 
mindenkit érintő probléma megoldásába fektettük. Pilisszentiván 
főtere, az iskola, a templom gyönyörű. A Vörösvárra vezető Temp- 
lomhegyi lépcső azonban mintha a régmúltból maradt volna itt. 
Örömmel tölt el, hogy az átépítés eredményeként sikerült egy 
igazán szép alkotással megörvendeztetni a nap mint nap arra 
járókat. 
Az iskola és a hivatal közös épületének, ablakainak, ajtóinak 
szigetelése szintén elavult. A felújítás nyomán a diákoknak immár 
nem kell fázniuk és a fűtésszámla is alacsonyabb lett. A lakótelep 
mellett sportparkot építettünk és egy „Tündérkert”-et is létre-
hozhattunk őshonos gyümölcsfáink megőrzésére.  
Az igazán nagy eredmény azonban az, hogy a fenti beruházá-
sokhoz csak kis részben használtuk a falu vagyonát, tartalékait! 
Azokat jórészt pályázati forrásokból fizettük. Minden lehetséges 
pályázaton elindultunk és mondhatjuk, sikerrel hoztunk el több 
százmillió forintot Pilisszentivánnak!   

A saját vagyonunkat pedig nem hagytuk parlagon heverni egy 
bankszámlán, nulla kamattal, hanem ingatlanokat vásároltunk. 
Ezzel jelentősen gyarapítottuk községünk ingatlanvagyonát,  
amelyben így helyet tudtunk biztosítani a Cserkész Egyesületnek, 
a Nyugdíjas Egyesületnek, átmenetileg a Tűzoltó Egyesületnek és 
a Községgazdálkodási csoportnak. Az idén elnyert pályázati for-
rások lehetőséget adnak arra, hogy a Helytörténeti Egyesület is 
méltó módon alakíthassa ki a bányászati emlékházat és a Hársas 
erdő régészeti feltárásait is bemutathassuk a falu közösségének. 
Európai uniós pályázatunk is sikeres volt, több ponton is kiépítésre 
kerül Free WIFI pont a községben, az internethasználók javára.

Zöld vagyonunkra is gondos szemmel tekintettünk. Az országban 
az elsők között elkészítettük a falu belterületi fakataszterét az 1,2 
milliárd forint becsértékű faállományunk megóvása, gondozá-
sa, fejlesztése érdekében. A veszélyes fákat kivágtuk, másokat 

megifjítottunk és elkezdtük az új csemeték telepítését. Meghir- 
dettük és elindítottuk a „Tiszta falu, boldog falu” környezetvédel-
mi programunkat.
A felsorolt beruházásokra fordított összegek igen jelentősek 
voltak. Ezért is külön öröm, hogy azokon túl jutott az együtt- 
érzésünk, segítőkészségünk kifejezésére is, és sokszor tudtunk 
segíteni a szociálisan rászorulókon vagy épp krízishelyzetben lévő 
szentiváni embereken.

Boldog vagyok, hogy nemzeti ünnepeinket, kulturális és sport- 
rendezvényeinket egyre többen látogatják és ebben kiemelkedő 
szerepet vállalnak egyesületeink, akikkel kiváló a kapcsolat, az 
együttműködés. 

A következő öt évben is a jól bevált úton szeretnék járni és ehhez 
hívok társul, segítségül minden tenniakaró szentiváni embert.

Továbbra is kiemelt figyelmet fordítunk a hazai és uniós pályáza-
tokra, amelyek mentén gazdagodhat a közösségünk, szépülhet a 
falu.

Az épített vagyonunk mellett ugyanakkora kincs a zöld vagyo-
nunk. Ápolni, gyarapítani fogjuk, gondoskodunk új facsemeték 
ültetéséről. Az óvodai, iskolai nevelés által pedig támogatjuk, 
hogy a gyermekek, az „embercsemeték” szeressék, becsüljék meg 
és óvják a természetet.

Biztonságban élünk, de a közlekedés biztonságán van még mit 
javítani. A szomszédos polgármesterekkel összefogva folytatjuk 
a 10-es út kihajtójának átépítése érdekében megkezdett tárgya-
lásokat a minisztériummal. A Szabadság úti zebrák biztonságát 
is növelni kell, a hatalmas átmenő forgalom miatt. Ütemezetten 
szeretnék előrehaladni a közműszolgáltatókkal folytatott tárgya-
lásokkal, annak érdekében, hogy az elavult közművezetékeket 
korszerűsítsék, vagy cseréljék ki újakra.

A Templomhegyi lépcső újjáépítése után már csak egy terület 
maradt rendezetlen, a volt iskolaudvar az iskola és a templom 
között. Itt új közösségi teret fogunk kialakítani, hiszen napközben 
és az ünnepeink alkalmával is itt fordul meg a legtöbb ember.  
A másik kedvelt közösségi színterünk a Tájház udvara, amelyhez 
annyi szép közös emlékünk fűződik. Még szebbé, még alkalma- 
sabbá szeretnék fejleszteni a falu ifjú és idősebb polgárainak örö-
mére.

Kívánom, hogy az októberi választás nyomán megválasztott 
képviselőkkel együttműködésben, a pilisszentiváni polgárok, 
szervezetek segítségével, támogatásával a következő öt év is  
legalább olyan sikeres, eredményekben és élményekben gazdag 
legyen, mint az előző öt volt.   

Magam ismét, továbbra is azt vallom, amit a polgármesterré 
választásomkor vállaltam: 

Vigyázni fogok Pilisszentivánra!
Poppréné Révay Gyöngyi

polgármesterjelölt

Poppréné Révay Gyöngyi
polgármesterjelölt

„ Kezeink munkáját tedd maradandóvá”
                            (Zsoltárok Könyve 90/17)
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1993. március 22-én születtem Buda-
pesten. Az általános iskola elvégzése 
után a pilisvörösvári Friedrich Schiller 
Gimnáziumban érettségiztem, majd a 
Budapesti Corvinus Egyetemen 2014-
ben szereztem diplomát környezetgaz-
dálkodási agrármérnök szakon.  Tanul-
mányaim alatt német nyelvből felső, 
angol nyelvből pedig középfokú nyelv-
vizsgát szereztem. Egyetemi végzettsé-
gem megszerzése óta a pilisvörösvári 

székhelyű UBM Csoportnál dolgozom, mely Magyarország egyik piacvezető 
fehérje-, gabona, és takarmánykereskedő, illetve takarmánygyártó vál-
lalata. Munkám során a magyarországi és külföldi üzemeink által gyártott 
késztermékek árazásával, a kereskedelmi tevékenységünk támogatásával és 
adatelemzéssel foglalkozom.
Születésem óta Pilisszentivánon élek, családom mind édesanyám, mind 
édesapám részéről sváb származású. Gyermekkorom óta fontosnak tartom 
az őseink által örökül hagyott szokásaink, hagyományaink, nyelvünk és val-
lásunk megőrzését és továbbadását. Nagy kár lenne, ha ezek az évszáza-
dos láncolatok megszakadnának, elsilányulnának. Néhány éven keresztül 
tagja voltam a Német Nemzetiségi Vegyeskórusnak, és jelenleg is táncolok 
a Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Tánccsoportban. 2014-ben, 21 évesen 
jelentkeztem a Német Nemzetiségi Önkormányzatba, melynek jelenleg is 
tagja vagyok. Az elmúlt öt évben képviselőtársaimmal közösen valósítottuk 
meg az ország egyik első nemzetiségi tanösvényét, melyet eddig több mint 
2500 érdeklődő keresett fel; számos sikeres pályázatot írtam a nemzetiségi 
nyári táborok megvalósítására; támogattam a nemzetiségi csoportok és 

oktatási intézmények munkáját. Két éve kültagja vagyok a települési ön-
kormányzat kulturális és oktatási bizottságának. Szülőfalum mellett 7 éven 
keresztül a solymári „Kompanei” társulat tagjai is voltam, valamint jogi 
alakulása óta vezető elnöke vagyok a pilisvörösvári Werischwarer Heimat-
werk Hagyományőrző Egyesületnek, mely a környék egyik legifjabb, 80 fia-
talt számláló nemzetiségi szervezete. Emellett a 2019 őszén felálló Országos 
Német Önkormányzat 47 fős közgyűlésének is tagja leszek a következő öt 
évben. Szabadidőmben régi anekdotákat gyűjtök, melyeket sváb nyelvre 
lefordítva gyereknek tanítok be.
Az elmúlt 5 év tapasztalatai alapján az ősszel felálló új nemzetiségi önkor-
mányzatnak a legfontosabb feladata a nemzetiségi kört célzó közösség- 
építés lesz, ezért stratégiailag fontos, hogy az óvodában és az iskolában 
katalizátorként erősítsünk és támogassunk tovább minden hagyományőrző 
munkát, kezdeményezést. Ehhez a továbbiakban is szükséges minden tár-
gyi és anyagi feltétel mellett szakmai segítséget is biztosítanunk. Fontos-
nak tartom, hogy a község nemzetiségi csoportjai minél több alkalommal 
találkozzanak egymással és éljék meg a nemzetiségi közösség összetar-
tásának örömét és erejét. Azt gondolom, az immáron 31 éves partnerkap- 
csolat hatalmas lehetőségek hordozója, amit egyik település sem használ 
ki megfelelően. Segíteni szeretném a marktleugasti és a szentiváni iskolák 
kapcsolatfelvételét és jövőbeli projektek megvalósítását a német és a ma- 
gyar gyerekek részére. A következő ciklusban a korábbinál több kulturális 
program megvalósítását szorgalmaznám.
A német nemzetiségi képviselőjelöltségem mellett a települési önkormány-
zatba is jelöltetem magam független képviselőjelöltként. Eddig megszerzett 
tudásomat, tapasztalataimat és kapcsolataimat szeretném Pilisszentiván, 
és az itt élő német nemzetiség javára fordítani, ehhez kérem megtisztelő 
bizalmukat!

Tisztelettel:
Richolm Erik

Richolm Erik
német nemzetiségi képviselőjelölt
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E választási különszám képviselő- és polgármester-jelölti bemutatkozásait maguk a jelöltek állították össze, tartalmukért a szerkesztőség nem vállal felelősséget!

1993-ban születtem, azóta itt élek 
Pilisszentivánon. A Pilisszentiváni 
Német Nemzetiségi Óvoda központi 
szerepet töltött be az életemben, itt 
nőttem fel és Édesanyám 27 éve dol-
gozik az intézményben, így az óvodától 
soha nem szakadtam el teljesen. In-
nen indultam a Német Nemzetiségi 
Általános Iskolába, majd miután elvé-
geztem a 8 osztályt, a Friedrich Schil-
ler Gimnáziumban folytattam tanul-

mányomat. Gimnáziumi éveim során sok időt töltöttem a pilisszentiváni 
óvodában, sokat játszottam a gyerekekkel, így nem is volt kérdés számom-
ra, hogy érettségi után az óvodapedagógusi pályát választom. A német 
nyelv mindig fontos szerepet töltött be az életemben, így a főiskolán is a 
nemzetiségi óvodapedagógusi szakot választottam.
2015 júniusában diplomáztam a Pázmány Péter Katolikus Egyetemen. Szo-
morú hír volt számomra, hogy a helyi óvodában nem volt álláslehetőség, 
így kerültem augusztusban a solymári Lustige Zwerge Német Nemzeti-
ségi Óvodába. Óvodánkban nemzetiségi táncoktatás folyik, melyet nagy  

érdeklődéssel figyeltem az első évben. Szeretek táncolni, tagja va-
gyok a Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Tánccsoportnak. Az akkori 
intézményvezetőm látta rajtam a nagy érdeklődést, így megragadva az  
alkalmat elküldött a Heil Helmut által tartott „Játék és tánc a német nemze-
tiségi óvodákban és iskolákban” című továbbképzésre, mely Pilisszent- 
ivánon került megrendezésre. A képesítés megszerzése után aktívan részt 
vettem a táncoktatásban, ma már egyedül tartom a foglalkozásokat.  
Táncosainkkal minden évben részt veszünk a „Kinderlieder und Kinder-
spiele” fesztiválon, valamit számos községi rendezvényen.
2018-ban az óvoda vezetője hatalmas bizalmat szavazott nekem, megválasz-
tott helyettesének. Fiatal korom ellenére igyekszem megállni a helyem és 
a lehető legtöbbet megtenni azért, hogy valóban méltó legyek erre a posz-
tra. Tudásom bővítése érdekében idén kezdtem el a „Közoktatási vezető és  
pedagógus szakvizsga” képzést.
Tagja vagyok a római katolikus egyház gitáros énekkarának, harmadikos ko-
rom óta a 944. számú Szent Borbála Cserkészcsapatnak, valamint két évet 
énekeltem a solymári Hagyományőrző Asszonykórusban.
Fontosnak tartom, hogy már az óvodás gyermekek is megismerkedjenek 
a falu német nemzetiségi hagyományaival, hogy felnőtt korukra büsz-
kék legyenek nemzetiségi származásukra és generációról generációra 
továbböröklődjenek a szokások. Szeretnék a falu aktív és hasznos tagja 
lenni, különféle programokkal színesíteni a község életét. Hiszem, hogy:  
„A jövő olyan lesz, amilyenné alakítjuk.” (Janne Teller)

Szulimán-Koczó Dóra
német nemzetiségi képviselőjelölt
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Kedves Pilisszentivániak!
Szentiváni és solymári gyökerekkel  
büszkélkedő, ízig-vérig sváblány va-
gyok. Az általános iskolát Pilisszent- 
ivánon végeztem, utána öt évig Buda- 
pesten tanultam, dráma tagozatos  
gimnáziumban, majd egy OKJ-s kép- 
zésen. Hivatásomat megtalálva Eszter- 
gomba kerültem, ahol a Pázmány  

Péter Katolikus Egyetem Vitéz János Tanárképző Központjában szerez- 
tem diplomát, mint német nemzetiségi tanító. Egyetem után,  
visszafordulva a gyökerekhez, a szentiváni iskolában kezdtem dolgozni.
Családomban német nemzetiségi hagyományok között nevelkedtem, idővel 

saját meggyőzősédemmé vált azok megőrzése, ápolása. Évekig tagja vol-
tam a pilisszentiváni tánccsoportnak, elvégeztem egy OKJ-s nemzetiségi 
táncoktatói képzést és jelenleg is vezetek egy táncszakkört az iskolában. 
Tagja vagyok a Solymári Hagyományőrző Asszonykórusnak, ahol mélyebben 
is megismerkedhettem dalkincsünkkel. Minden lehetőséget kihasználok, 
hogy ezeket a dalokat a jövő nemzedék is megismerje, a kollegákkal 
együttműködve versenyekre, iskolai és falurendezvényekre többször taní-
tunk be gyerekeket. Tagja voltam a Kompanei sváb nyelvű színjátszó kőrnek, 
rendeztem Christkindl Spielt a pilisszentiváni templomban. Az iskolában, a 
napközi keretein belül szerveztem nemzetiségi délutánt, illetve egy nemze-
tiségi projektnap szervezésében és lebonyolításában is aktívan részt vettem. 
A német nemzetiségi gyerektáboroknak évek óta résztvevője, az utóbbi két 
évben a vezetője voltam.
Eddigi tevékenységeimet szeretném a német nemzetiségi önkormányzat 
tagjaként folytatni. Bízom benne, hogy pedagógusként hasznos tagja lehe- 
tek a gyökereinkért harcoló csapatnak. Hiszem, hogy ha egy kicsit mind- 
annyian küzdünk, kultúránk fenntartható és továbbörökíthető.

Botzheimné Strack 
Emese
német nemzetiségi képviselőjelölt

(1972 – Pilisszentiván)
Anyai ágon sváb származású vagyok, 
Pilisszentivánon jártam óvodába és 
általános iskolába, így már gyerek-
koromban megismerkedtem a falu 
német nemzetiségi hagyományaival. 
Az esztergomi Temesvári Pelbárt  
Ferences Gimnáziumban érettségiz-
tem, ahol tanáraimtól életre szóló 
erkölcsi értékeket kaptam, majd az 
ELTE Bölcsészettudományi Karán vé-

geztem tanulmányaimat német nyelvtanár szakon. Tanulmányaim során 
két szemesztert töltöttem a freiburgi Albert-Ludwigs egyetemen, illetve 
részképzésen vettem részt az ausztriai Ebensee városában.
Tanítási gyakorlatomat falunk általános iskolájában végeztem, ahol 1993-
1996 között tanítottam. 1998-ben vonultam be katonának Adyligetre, 
ahonnan határőr tizedesként szereltem le. Egy ösztöndíjprogram keretében 
a 2000-es évek elején egy hónapot Brüsszelben tölthettem, ahol alkalmam 
volt megismerkedni az Európai Parlament munkájával.
Az egyetemi tanulmányok után az akadémia akkori elnöke, Glatz Ferenc 
vezetése alatt működő Európa Intézetben dolgoztam, majd az ELTE Germa- 
nisztikai Intézetében kaptam állást, ahol jelenleg a Magyarországi Néme-

tek Kutatóközpontjában dolgozom. Egyetemi oktatói tevékenységem a ma- 
gyarországi német nemzetiségi irodalomra irányul, több sváb költővel, íróval 
állok személyes kapcsolatban. Őseink hagyományainak továbbadása mel-
lett fontosnak tartom a svábság történelmének, irodalmának megismerte-
tését is. Külső munkatársa vagyok a magyarországi németek hetilapjának, a 
Neue Zeitungnak, illetve munkakapcsolatban állok a magyarországi néme-
tek országos önkormányzatával.
A közelgő önkormányzati választásokra önkormányzati képviselőjelöltnek 
és német nemzetiségi képviselőjelöltnek is jelentkeztem, úgy érzem, 
segíteni tudnám mindkét testület munkáját. A Pilisszentiván és Marktleu-
gast között fennálló partnerkapcsolat háttérmunkájában az elmúlt években 
is részt vettem, azonban az egyesületek közötti és a személyes kapcsola-
tokban még sok lehetőség rejlik, amelyek kiaknázása segítheti a két község 
együttműködésének hosszútávú fejlődését. Fontosnak tartom a részvé-
telt a pályázatokon, kihasználva és helyesen felhasználva az állami és EU-
támogatásokat, valamint a falu költségvetésére vonatkozóan a takarékos, 
előrelátó gazdálkodást. A község anyagi ügyei és a közfeladatok ellátása 
mellett fokozott figyelmet kell fordítani az egyesületek munkájának, illetve 
rendezvényeik támogatására, valamint a faluban élő kisgyermekes csalá-
dok, illetve a fiatalok igényeinek figyelembevételére is.
A következő ciklusban önkormányzati képviselőként és német nemzeti-
ségi képviselőként egyaránt szeretném segíteni Pilisszentiván fejlődését. 
Itt nőttem fel, itt ismertem meg sváb őseink hagyományait, itt vannak a 
gyökereim. Úgy érzem, eljött az ideje, hogy viszonozzam szülőfalumnak 
mindazt, amit az elmúlt évtizedekben kaptam.

B. Szabó Károly
német nemzetiségi képviselőjelölt

Ahogy anyai őseim több generációja, 
úgy 1972-es születésem óta én is 
Pilisszentivánon élek. A felmenőim 
között megtalálható Pilisszentiván és 
Pilisvörösvár szinte összes első német 
telepese. Nős vagyok, feleségem is 
szentiváni. 2 gyermekem van. Csalá-
dom minden tagja a Pilisszentiváni 
Általános Iskolában tanult/tanul. A 8. 
osztály elvégzése után Újpesten, az ak-
kori Landler Jenő Szakközépiskolában 

érettségiztem, majd számítástechnikai technikusi képesítést szereztem. 
Hosszú évek óta rendszergazdaként dolgozom. Családomból többen is aktí-
van részt vettek a falu társadalmi és kulturális életében. Húgom tagja volt a 
falu első német nemzetiségi önkormányzatának, és egy ideig főszerkesztője 
a Szentiváni Újságnak. Édesanyám a helytörténeti egyesület keretén belül 
kutatja a falu múltját, több kiadvány létrehozásában is közreműködött. 
Jómagam társadalmi feladatként a PKKA kuratóriumának tagja voltam. A 
Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Tánccsoport aktív tagjaként 25 éve részt 
veszek nemzetiségi kultúránk megőrzésében, népszerűsítésében Magyar- 
országon és külföldön egyaránt.
Öt évvel ezelőtt tagja lettem a Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Önkor-

mányzatnak, ahol a képviselőtársaim vezetőnek választottak. A nemzeti-
ségi önkormányzat, mint mindig, most is nagyon sokat tett a nemzetiségi 
kultúránk, hagyományaink megőrzéséért, kulturális értékeink megismerte-
téséért. Az 5 év kiemelkedő eredményének tartom a nemzetiségi tanös-
vény (Lehrpfad) létrehozását 2016-ban, mely a 2. volt az országban. Azóta 
több ezer látogatót fogadtunk.
Folytattuk a már hagyományosnak mondható önkormányzati programo-
kat – nem teljes körűen: német nemzetiségi vers- és prózamondó verse-
ny, főzőtanfolyam, kirándulások, sördélutánok, nyári nemzetiségi tábor, 
Partnerschaft ápolása–évfordulók megünneplése, májusfaállítás, úrnapi 
szőnyegdíszítés, a legjobb német nyelvi tanulók jutalmazása, cserekapcso-
latok és a zeneiskola támogatása, búcsúbál, adventi gyertyagyújtás.
Kiadtunk egy receptfüzetet, támogattunk több kiadványt, köztük a német 
nyelvű Pilisszentiváni Ortsfamilienbuchot valamint a Végleg kitiltva című 
dokumentumfilm készítését. Új önkormányzati feladat lett a kórus, a ze-
nekar és a tánccsoport több ügyintézésének átvétele.
A német nemzetiség képviselőjeként továbbra is szeretnék dolgozni 
kultúránk megőrzéséért, ápolásáért és megismertetéséért. Legfontosabb 
feladatnak tartom a meglévő és az újonnan. megismert hagyományaink 
átadását a fiatalabb generációnak, mert csak így tudjuk megőrizni az 
elődeink által ránk bízott értékeket.
Nagyon fontos feladat még, hogy a más hagyományokon nevelkedett em-
berekkel is megismertessük és megszerettessük nemzetiségünk hagyo-
mányait és kulturális értékeit.

Klencsák István

Klencsák István
német nemzetiségi képviselőjelölt
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Kedves Szentivániak!
Ötvennégy éves pilisszentiváni em-
ber vagyok, ezért életutamat és a 
szakmámat szinte mindenki ismeri 
közületek. Most mégis fontosnak ér-
zem kiemelni életem egyik megha-
tározó élményét.
1979-ben, szüleim által kikerültem 
Berlinbe, ahol folytattam gimnázi-
umi tanulmányaimat. Majd 1982-től 

1987-ig az egyetemet is idegenhonban végeztem. Közvetlenül utána 
következett két év munka Heidelbergben. Sok idegen tájon jártam, ren-
geteg helyen laktam és nagyszerű embereket ismertem meg, akiktől 
nagyon sokat tanultam. Ezeken a helyeken összegyűjtött tapasztalataim 
a későbbi életemben sokat segítettek. Szinte minden helyen feltették 
nekem a kérdést, hogy nem akarok-e végleg náluk letelepedni? Ösz-
tökéltek, biztattak, hogy maradjak, kezdjek új életet. Ígértek pénzt, 
paripát, de a válaszom mindig nemleges volt. Ellenálltam a kisértés-
nek, mert a szívemben ez a dolog nem volt kérdés soha. Haza akartam 
jönni szeretett szülőfalumba, Pilisszentivánra, mert bennem már akkor 
eldőlt, hogy nekem itthon a helyem. Ennyit röviden a kötődésemről.
Képviselőként 2006-ban kaptam először bizalmat a falutól. 2010-től 
2016-ig voltam a Pénzügyi Bizottság elnöke majd 2016-tól a mai na-
pig, mint alpolgármester szolgálom falunkat. Meghatározó céljaim nem 
változtak az elmúlt 13 évben; az előző választásnál tett ígéreteim és az 
elmúlt 10 év tényei is ezt bizonyítják.
A legfontosabb, hogy a falunk stabil, kiszámítható és erős pénzügyi  
helyzete továbbra is fennmaradjon. Hogy az elődeink által szívós 
munkával létre hozott pénzügyi háttérrel okosan és kimérten tudjunk 

gazdálkodni és a falu ne kerüljön továbbra sem kiszolgáltatott hely-
zetbe. Ehhez a személyi és a pénzügyi alapok is rendelkezésre állnak. 
Az önkormányzat rendelkezik magasan képzett és elkötelezett szakem-
berekkel és a mindenkori költségvetésünk mindig képez tartalékokat, 
hogy a település stabilitását biztosítsuk. Vigyázunk az itt gazdálkodó 
szervezetekre, vállalatokra, mert ők adják településünk pénzügyi alap-
jait. Csak így tartható fent szeretett falunk állandó fejlődése.
Egy település erejét nemcsak a pénzügyi helyzete teszi erőssé, hanem 
az itt élő közösségek összetartása és munkája. Pilisszentiván szíve, lel- 
ke a civil szervezeteink erejében, összetartásában és elhívatottságában 
van. Gárdonyi Géza ezt a következőképpen fogalmazta meg: „a falak 
ereje nem a kőben vagyon, hanem a védők lelkében”. Civil szervezetein-
ket ezért továbbra is támogatnunk kell minden formában. Ez az igazi, a 
jövő számára történő beruházásunk. Ez éri meg igazán.
Pilisszentiván együtt él az erdővel. Az itt élők már az anyatejjel magukba 
szívták az erdő és a természet szeretetét. A Pilisi Parkerdő Zrt., a Duna–
Ipoly Nemzeti Park Igazgatóság és a pilisszentiváni önkormányzat között 
2016-ban megkötött háromoldalú megállapodás új dimenziókat nyitott 
a természeti kincsek megismerése és megóvása érdekében. Épül az új 
Pilisi Len Látogatóközpont és gyerekeink ingyenesen látogathatják a 
Parkerdő közjóléti objektumait.
Ezek azért is fontos sikerek, mert nem feledkezhetünk meg korunk 
talán legnagyobb kihívásáról, a klímaváltozásról sem! Hatalmas a 
felelősségünk abban, hogy gyerekeink, fiataljaink szakszerűen tájékoz-
tatva legyenek a témáról és mi magunk minden nap megtegyük azt, 
amivel hozzá tudunk járulni a negatív folyamatok megállításához. Ez 
talán életünk kihívása lett, én így látom.
Soraimat kedvenc filmem idézetével zárom. Amikor megkérdezik tőlem, 
hogy miért csinálom ezt a munkát, ezt szoktam válaszolni:
„Férfi-e az, ki nem teszi jobbá a világot?!”
Számitok Rátok!

Brandhuber Ádám

Brandhuber Ádám
független képviselőjelölt

1960-ban születtem és azóta élek 
községünkben. Oviba és általános 
iskolába is helyben jártam, Buda-
pesten tanultam tovább. Két fiam 
van. 1993-tól 2005-ig és 2015-től 
ismét Pilisszentiván Önkormányza-
tának Községgazdálkodásán dolgo-
zom. Mára elértük, hogy falucskánk, 
ez a kis gyöngyszem a lehető legna-
gyobb biztonságban élhessen egész 
nap, hiszen az önkormányzatnál már 
5 fő tűzoltó végzettséggel rendelkező 

ember dolgozik, akik meg tudják oldani a napközben előforduló kár- 
eseteket is és segíteni tudnak lakosainknak is. Jelenleg második cikluso-
mat töltöm önkormányzati képviselőként.
1973-ban kezdtem önkéntes tűzoltói hivatásomat, gyerekként. 1993-
ban léptem be a polgárőrségbe, 1994-ben a vezetőség tagjává, majd 
1998-tól elnökévé választottak és jelenleg is én képviselem az egyesü- 
letet. Ezt a munkát ellenszolgáltatás nélkül teszem, és végzik kollégáim 
is. Valamennyien saját maguk és az itt élők biztonságáért áldozzák ér-
tékes szabadidejüket. Közéleti szerepvállalásom az önkéntesen végzett 
munkámból adódik, a legismertebbel kezdem a felsorolást. A PPTE 
elnöke, Magyar Tűzoltó Szövetség határon túli bizottság tagja, Pest 
Megyei Tűzoltó Szövetség Alelnöke, Pest Megyei Polgárőr Szövetség el-
nökségi tagja vagyok. Önkéntes munkámat elismerve kaptam: 2 x Pest 
Megye Katasztrófa Védelméért, Budapest közbiztonságáért, Polgárőr 
Érdemérem, bronz, ezüst, arany fokozatát, Év Polgárőre, Gulács község 
Díszpolgára, Széchényi Ödön érmet. Egyesületünk 2 alkalommal az Év 
Polgárőr Egyesülete. Ebből is látszik, hogy egyesületünk és jómagam 
példamutató munkáját országos szinten nagyon is elismerik. Testvér- 

községünkre, Marktleugastra példaképként tekintve, segítségükkel 
haladtunk előre egyesületünk fejlesztésében. Franz Gareis tűzoltó 
bajtársunk, Tettau község és tettaui tűzoltó bajtársak segítségével ma 
Magyarország egyik legjobban felszerelt és képzett egyesülete lehe- 
tünk, így a káresemény bekövetkeztekor gyorsan és megfelelő esz-
közökkel tudunk szakszerűen segíteni a bajbajutottakon. Büszke vagyok 
rá, hogy a Pilisszentiváni Polgárőrség és Tűzoltó Egyesület tagja lehe- 
tek! Egy országosan elismert csapat tagja, akiket a megyei és országos 
vezetés példaként emleget. Én azt szeretném elérni, és azon fogok min-
den erőmmel dolgozni, hogy Pilisszentiván megbecsült, példaértékű, 
gyönyörű települése legyen kicsiny, de csodaszép hazánknak.
Szeretnék változtatni elsősorban a szemléleten, mert „ugyanazzal a 
lendülettel és erőfeszítéssel jót is lehetne tenni”. Szeretnék elérni egy 
lakosságközpontú hivatalt – Támogatom az egyesületeket, az átadott 
támogatási összeg minimum megduplázódik községünk javára – Szent- 
ivániak többsége számára előnyös döntéseket hozni – még jobb köz- 
biztonságot – az egyesület épületét befejeztetni – tovább építeni, hogy 
valamennyi eszközünk állagát megóvjuk (ezt most már az egyesület 
pénzéből, tagságunk önzetlen munkájából).
A mi kis csapatunk már régesrég (így én is) ismeri azt a felemelő érzést, 
mikor önzetlenül segíthetünk embertársainkon. Hiszünk jelmondata- 
inkban: „Szabadidőnket Szívesen Feláldozzuk, De Szeretteinket Soha!” 
– „Segítünk és Védekezünk!”
Felelőtlenül viszont nem szoktam ígérgetni. Egyet bizton ígérhetek, 
megválasztásom esetén tudásom legjavát és teljes kapcsolatrend-
szeremet felhasználva Pilisszentiván javára és fejlődéséért fogok tovább- 
ra is dolgozni. Nekünk most van lehetőségünk véleményünk kinyilvání-
tására. Tegyen jelet azon nevek mellé, és csak azok mellé, akikben Ön 
megbízik, hisz most Ön dönt, hogy ki döntsön Ön helyett! Ezután öt 
évig a legtöbb X-et kapott képviselőink döntenek községünk lakói, így 
Ön helyett is.
Félelemmentes boldog szép jövőt és Jól választást kívánok!

Tisztelettel: Bodnár Ferenc

Bodnár Ferenc
független képviselőjelölt
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(1972 – Pilisszentiván)
Anyai ágon sváb származású va-
gyok, Pilisszentivánon jártam 
óvodába és általános iskolába, 
így már gyerekkoromban megis-
merkedtem a falu német nemze-
tiségi hagyományaival. Az eszter-
gomi Temesvári Pelbárt Ferences 
Gimnáziumban érettségiztem, ahol 

tanáraimtól életre szóló erkölcsi értékeket kaptam, majd az ELTE  
Bölcsészettudományi Karán végeztem tanulmányaimat német 
nyelvtanár szakon. Tanulmányaim során két szemesztert töltöttem 
a freiburgi Albert-Ludwigs egyetemen, illetve részképzésen vettem 
részt az ausztriai Ebensee városában.
Tanítási gyakorlatomat falunk általános iskolájában végeztem, 
ahol 1993-1996 között tanítottam. 1998-ben vonultam be ka-
tonának Adyligetre, ahonnan határőr tizedesként szereltem le. Egy 
ösztöndíjprogram keretében a 2000-es évek elején egy hónapot 
Brüsszelben tölthettem, ahol alkalmam volt megismerkedni az 
Európai Parlament munkájával.
Az egyetemi tanulmányok után az akadémia akkori elnöke, Glatz 
Ferenc vezetése alatt működő Európa Intézetben dolgoztam, majd 
az ELTE Germanisztikai Intézetében kaptam állást, ahol jelenleg a 
Magyarországi Németek Kutatóközpontjában dolgozom. Egyetemi 

oktatói tevékenységem a magyarországi német nemzetiségi iro-
dalomra irányul, több sváb költővel, íróval állok személyes kap- 
csolatban. Őseink hagyományainak továbbadása mellett fontosnak 
tartom a svábság történelmének, irodalmának megismertetését is. 
Külső munkatársa vagyok a magyarországi németek hetilapjának, a 
Neue Zeitungnak, illetve munkakapcsolatban állok a magyarországi 
németek országos önkormányzatával.
A közelgő önkormányzati választásokra önkormányzati képviselő- 
jelöltnek és német nemzetiségi képviselőjelöltnek is jelentkez-
tem, úgy érzem, segíteni tudnám mindkét testület munkáját. A 
Pilisszentiván és Marktleugast között fennálló partnerkapcso-
lat háttérmunkájában az elmúlt években is részt vettem, azon-
ban az egyesületek közötti és a személyes kapcsolatokban még 
sok lehetőség rejlik, amelyek kiaknázása segítheti a két község 
együttműködésének hosszútávú fejlődését. Fontosnak tartom a 
részvételt a pályázatokon, kihasználva és helyesen felhasználva az 
állami és EU-támogatásokat, valamint a falu költségvetésére vonat-
kozóan a takarékos, előrelátó gazdálkodást. A község anyagi ügyei 
és a közfeladatok ellátása mellett fokozott figyelmet kell fordítani 
az egyesületek munkájának, illetve rendezvényeik támogatására, 
valamint a faluban élő kisgyermekes családok, illetve a fiatalok igé-
nyeinek figyelembevételére is.
A következő ciklusban önkormányzati képviselőként és német 
nemzetiségi képviselőként egyaránt szeretném segíteni Pilisszent- 
iván fejlődését. Itt nőttem fel, itt ismertem meg sváb őseink hagyo-
mányait, itt vannak a gyökereim. Úgy érzem, eljött az ideje, hogy 
viszonozzam szülőfalumnak mindazt, amit az elmúlt évtizedekben 
kaptam.

B. Szabó Károly
független képviselőjelölt

Tisztelt Szentiváni Lakosok!
Immár egy éve nyugdíjas rádiós, 
televíziós újságíró vagyok, 38 éve 
pilisszentiváni lakos. Feleségem-
mel és még velünk élő kisebbik fi-
ammal, Jóreménység úti lovardánk 
melletti családi házunkban élünk. 
1990-ben alapított lovardánkban 
működik az ország legeredménye-

sebb gyereklovasokat képző egyesülete. A lovaglás alapjaival nálunk 
megismerkedett gyerekek közül néhányan ma már nemzetközi 
versenyek eredményes résztvevői, egyikük néhány napja, a magyar 
díjugrató sport történetében először, nőként lett felnőtt magyar  
bajnok.
Én magam, bár eredeti végzettségem szerint magasépítő üzem-
mérnök vagyok, 40 évig rádiós és televíziós bemondóként, riporter-
ként, szerkesztő-műsorvezetőként dolgoztam. 2002-ben részt 
vettem a Hír Televízió alapításában, majd nyugdíjba vonulásomig 
ennél a csatornánál dolgoztam. Közvetlenül a rendszerváltás után, 
1990 és 1994 között, egyszer már tagja voltam a pilisszentiváni 
képviselő-testületnek. Akkor, miután a vízügyi hatóság bevonásával 
sikerült megakadályozni a környék vízgyűjtő területeként funk-
cionáló Kuczmag rét felparcellázását, a közelben lakók felkérésére 

vállaltam el a képviselőséget. Az 1994-es választásra munkahelyi 
elfoglaltságaim miatt már nem jelöltettem magam.
Friss nyugdíjasként, amennyiben elnyerném a falu lakóinak bi-
zalmát, szívesen segíteném ismét a képviselő-testület munkáját, 
nem csak a pártoktól, de a helyi, testületi erőviszonyoktól is 
független képviselőként. Dicséretes dolog, hogy a pilisszentivániak 
az önkormányzati választásokon, pártpolitikusok helyett, következe-
tesen a helyi érdekeket szolgáló, „függetlenekre” adják szavazataik 
túlnyomó többségét, véleményem szerint azonban az is fontos, 
hogy a különböző egyéni és csoportérdekek, valamint képzettség, 
felkészültség szempontjából is kiegyensúlyozott testület jöjjön létre.
A kampányidőszakokhoz köthető, átgondolatlan ígéreteknek nem 
vagyok híve, mert mi értelme pl. 4-5 évenként, újra és újra megí-
gérni, hogy most aztán kiharcoljuk a 10-es útra való fel-, illetve az 
arról való lehajtás biztonságosabbá tételét, amikor először azt kéne 
kideríteni, mi lehet az oka, hogy az illetékes hatóság nem tartja 
balesetveszélyesnek ezt a nagyon is annak tűnő csomópontot és 
mit lehetne tenni, hogy a döntéshozók is annak lássák, aminek mi, 
szentivániak: egy rendkívül balesetveszélyes közlekedési csomó-
pontnak.
Azt gondolom, a tömegtájékoztatásban szerzett tapasztalataimmal 
leginkább a döntések, rendeletalkotások törvényességének biztosí-
tásában lehetnék a szentivániak hasznára, de eredeti végzettségem 
szerint, építészként, a műszaki feladatok megoldásában is segíthet-
nék.

Erdős Miklós 
(Jóreménység út 17.)

Erdős Miklós
független képviselőjelölt

Tisztelt Pilisszentiváni lakos!
1994-ben születtem Budapesten. 
Turizmus-vendéglátás szakirányon  
végeztem tanulmányaimat, jelen- 
leg a Pilistours utazási iroda ügy- 
vezetőjeként dolgozom. Felsőfokon 
beszélek angolul és középfokon 
németül. Minden szempontból 
kötődöm a faluhoz, hisz itt nőttem 

fel, itt végeztem el az általános iskolát és a mai napig itt élek. Büszkén 
mondhatom el, hogy 25 éve ez a falu az otthonom. Természet- és ál-

latbarát vagyok. Hobbijaim az olvasás, foci, snowboardozás és túrázás, 
kirándulás a Pilisben.
A munkám által közvetlen kapcsolatot tudok teremteni az itt lakókkal. 
Már a tanulmányaim során hasznos tagja voltam a diák-, illetve hall-
gatói önkormányzatoknak. Azóta is minden egyes nap elteltével igyek- 
szem egyre jobban megismerni az embereket és szükségleteiket.
Képviselőként szeretném a lakosságot minél jobban bevonni a köz- 
ügyekbe, a döntések előkészítésébe.
Amennyiben megtisztelnek bizalmukkal az őszi választáson, azt megí-
gérhetem, hogy az Önök szolgálatában állok majd és az Önök érdekeit 
képviselem. Minden tőlem telhetőt megteszek, hogy Pilisszentiván biz-
tonságos, fejlődő, higiénikus, egészséges lakókörnyezet legyen.
Remélem, hogy minél előbb megismerjük egymást személyesen! 

Tisztelettel:
Sándor András

Sándor András
független képviselőjelölt

1988-ban születtem Pilisszentivá- 
non, itt nevelkedtem fel és ma is itt 
töltöm a mindennapjaimat. Három 
évvel ezelőtt csatlakoztam a he-
lyi Önkéntes Polgárőr és Tűzoltó 
Egyesülethez, ahol nem csak egy 
nagyon jó közösséget ismerhettem 
meg, hanem sokat tehetek a község 
biztonságáért is. Jó érzés tudni, hogy 

munkámmal hozzájárulok ahhoz, hogy Pilisszentiván olyan település 
legyen, ahol jó élni, örömmel és nyugalomban lehet tölteni az időt, 
akár otthonainkban, akár a szabadban. Éppen ezért szeretném most 

más oldalról is „kipróbálni magam”, még többet tenni azért, hogy a 
község valódi otthonunk lehessen. Mindig is szerettem Pilisszentivánon 
kimenni az utcára. Gyermekként, és most felnőttként is fontos számom-
ra, hogy mindig van valaki, akivel összetalálkozva néhány szót válthat 
az ember. Ma már ritka, hogy egy településen ilyen valódi közösséget 
élhessenek meg az itt lakók.
Örülök, hogy az elmúlt években is szépen fejlődött a település, de azt 
gondolom, mindig van hova továbblépni. Fiatalemberként úgy érzem, 
Szentivánnak hosszabb távra is gondolva a természeti környezet vé-
delmére is nagyobb hangsúlyt kell fektetni. Amennyiben bizalmat sza-
vaznak nekem, minden erőmmel azon leszek, hogy hagyományainkat 
és a jó gyakorlatokat megőrizve, de a szükséges irányokba továbblépve 
még tovább szépülhessen, fejlődhessen településünk.

Skripek Márton

Skripek Márton
független képviselőjelölt
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2019. október 13-án választjuk meg a települési 
polgármesterek, önkormányzati képviselők mel-
lett a települési, megyei, illetve fővárosi német 
nemzetiségi önkormányzatok, valamint a Magyar- 
országi Németek Országos Önkormányzata 
képviselőtestületeit is. A helyi és a nemzetiségi 
önkormányzati választásokra egyidejűleg kerül 
sor, minden választópolgár minden szavaza-
tát ugyanazon szavazóhelyiségben adhatja le. 
Idén azonban a nemzetiségi önkormányzatok 
képviselő-választása a korábbi választásokhoz 
képest kissé eltérően zajlik.

A nemzetiségi választáson az a választópolgár 
vehet részt, aki már korábban regisztrált, vagy 
legkésőbb 2019. szeptember 27-éig kérte felvé-
telét a német nemzetiségi választói névjegyzék-
be. A nemzetiségi névjegyzékbe vett választók a 
települési nemzetiségi önkormányzatok esetében 
– a regisztrált lakosok létszámától függően – 3 
vagy 5 jelöltre [Pilisszentiván német nemzeti-
ségi választói 5 jelöltre] a megyei, illetve fővárosi 
testületek esetében területi listára, az országos 
önkormányzat kapcsán pedig országos német 
listára szavazhatnak. A Magyarországi Néme-

tek Országos Önkormányzata Közgyűlésének 47 
tagját egységes lista alapján választják meg.
FONTOS tudnivalója az idei nemzetiségi válasz-
tásnak, hogy a német nemzetiségi választás 
szavazólapjai ZÖLD színűek, amelyeket ugyano-
lyan ZÖLD borítékba kell helyezni és gondosan 
lezárni, ezután szabad csak az urnába dobni. 
A leadott szavazat csak abban az esetben lesz 
érvényes, ha a ZÖLD szavazólapokat a ZÖLD 
borítékba tesszük, és azt gondosan lezárjuk.
Azok a nemzetiségi szavazatok, amelyeket borí-
ték nélkül urnába dobott, vagy lezáratlan borí-
tékban urnába helyezett szavazólapon adtak le, 
érvénytelenek.
A szavazatok 6.00 és 19.00 óra között adhatók le 
a postai úton megküldött értesítésben megjelölt 
szavazókörben. Érvényesen szavazni 5, vagy annál 
kevesebb jelöltre leadott szavazattal lehet.
Ungarndeutsch, Steh‘ dazu!

(forrás: választás.hu, zentrum.hu)

Tudnivalók a szavazatok leadásával kapcsolatosan
a 2019-es német nemzetiségi önkormányzati választásokon



Tisztelt Szentivániak!
Közel 35 év tapasztalattal a hátam 
mögött vágok bele újra a meg-
mérettetésbe, mert még érzem 
magamban az erőt és tenni vágyást 
falunk további épülésének és szépí-
tésének érdekében.
Úgy érzem, különösebb bemutat-
kozásra nincs szükségem, az eredmé-
nyek, melyeket képviselőtársaimmal 

közösen elértünk az eltelt időszakban, helyettem beszélnek.
Akik visszaemlékeznek a 30 évvel ezelőtti faluképre, azok értékelik a 
fejlődést, hiszen tudják, hogy településünk igazán komoly változásokon 
ment át az elmúlt évek alatt.
Jövőbeni terveinket illetően valószínűleg több oldalas lista készülhetne, 
de a realitás talaján maradva figyelembe kell venni a lehetőségeinket és 
nem szabad könnyelmű ígéreteket tenni.
Községünkre eddig is jellemző volt a felelősségteljes gazdálkodás, me-
lyet a továbbiakban is tartani fogunk, erre ígéretet tehetek Önök felé, 
a leköszönő, de remélhetőleg a választások után ismét mellettem dol-
gozó képviselőtársaimmal együtt.
A pályázati lehetőségeket mindig szem előtt tartva és kihasználva dol-
goztunk és kívánunk dolgozni a jövőben is, hogy minél több pályázati 
pénzből és a lehető legkevesebb önerőből kerüljenek megvalósításra a 
falut érintő kisebb-nagyobb beruházások. 
Az elmúlt évtizedek infrastrukturális beruházásait az Önök hozzájáru-
lásával szinte maximálisan sikerült megvalósítani (telefon, csatorna, 
utak, járdák), melyek állagának a megóvása, karbantartása, felújítása 
az önkormányzat kiemelt feladatai közé tartozik a jövőben is.

Sikerült az elmúlt huszonöt évben az ipari vállalkozások részére is ki- 
alakítani azt a zónát, ahol a település perifériáján, biztonsággal tud- 
nak működni. Ez egy igen fontos lépés volt, hiszen ezeknek a cégeknek 
a működéséből befolyt adók nyújtanak lehetőséget az önkormányzat 
számára a település biztonságos működtetésére, a településüzemel- 
tetés garantált szinten tartására.
Az elmúlt években megvalósult beruházások – óvoda, iskola, hivatal 
hőtechnikai korszerűsítése (nyílászárócsere, fűtéskorszerűsítés, stb.), 
tájház bővítése, temetői utak, ingatlanvásárlások – biztosítékok arra, 
hogy falunk lakosai, kicsik és nagyok még komfortosabban élhessék 
meg mindennapjaikat.
Befejeződött a parkolók kialakítása is, mely beruházással a település 
egy teljesen új, rendezett arculatot kapott. Elkészült a Templomhegyi 
lépcső és a régi temető melletti lépcső teljes felújítása, és még az idén 
várható két komolyabb ivóvízvezeték-csere (Szabadság sor, Ságvári 
utca), mely garanciát jelent majd arra vonatkozóban, hogy zavartalan 
legyen az ivóvízellátás a településen. Véleményem szerint a következő 
ciklus feladatai közé kell, hogy tartozzon majd a községgazdálkodás új 
telephelyének kiépítése; ha igényli a lakosság, akkor egy bölcsőde ki- 
alakítása, a község (belső) mellékútjainak a felújítása, valamint az  
orvosi rendelő mellett egy pihenőpark kialakítása.
Az elmúlt 24 évben megalakultak azok a civilszervezetek, amelyek a 
település kultúráját és eseménynaptárát az év folyamán kitöltik, ezért 
mint eddig, ezután is erős támogatással ösztönözni kell civil szerveze-
teinket, hogy községünk minél több polgára számára nyújtsanak olyan 
programokat, melyek a fiatal és idősebb lakosság igényeit is kielégítik.
Tisztelt Pilisszentiváni Polgárok!
Ha bizalmat szavaznak nekem és azoknak a képviselő-jelölteknek, akik-
kel eddig is együtt dolgoztunk kis falunk fejlesztésén és szépítésén,  
ígérhetem, hogy továbbra is politikamentesen, és töretlenül azon le- 
szünk, hogy Pilisszentiván mindenki számára még élhetőbb, még szebb 
legyen, megőrizve őseinktől kapott értékeinket unokáink számára.

Őri Lajos

Őri Lajos
független képviselőjelölt
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1993. március 22-én születtem 
Budapesten. Az általános iskola 
elvégzése után a pilisvörösvári 
Friedrich Schiller Gimnáziumban 
érettségiztem, majd a Budapesti 
Corvinus Egyetemen 2014-ben 
szereztem diplomát környezetgaz-
dálkodási agrármérnök szakon.  
Tanulmányaim alatt német nyelvből 
felső, angolból pedig középfokú  

nyelvvizsgát szereztem. Egyetemi végzettségem megszerzése óta a pilis-
vörösvári székhelyű UBM Csoportnál dolgozom, mely Magyarország 
egyik piacvezető fehérje-, gabona-, és takarmánykereskedő, illetve 
takarmánygyártó vállalata. Munkám során a magyarországi és külföldi 
üzemeink által gyártott késztermékek árazásával, a kereskedelmi tevé-
kenységünk támogatásával és adatelemzéssel foglalkozom.
Születésem óta Pilisszentivánon élek, családom mind édesanyám, mind 
édesapám részéről sváb származású. Gyermekkorom óta fontosnak tar-
tom az őseink által örökül hagyott szokásaink, hagyományaink, nyelvünk 
és vallásunk megőrzését és továbbadását. Nagy kár lenne, ha ezek az 
évszázados láncolatok megszakadnának, elsilányulnának. Néhány éven 
keresztül tagja voltam a Német Nemzetiségi Vegyeskórusnak, és jelen-
leg is táncolok a Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Tánccsoportban. 
2014-ben, 21 évesen jelentkeztem a Német Nemzetiségi Önkormány-
zatba, melynek jelenleg is tagja vagyok és melybe jelenlegi települési 
önkormányzati képviselői indulásom mellett szintén jelentkezem. Ez 
– úgy gondolom – elhivatottságomat és felelősségtudatomat egyaránt 
bizonyítja. Az elmúlt öt évben képviselőtársaimmal közösen valósítot-
tuk meg az ország egyik első nemzetiségi tanösvényét, melyet eddig 

több mint 2500 érdeklődő keresett fel; számos sikeres pályázatot írtam 
a nemzetiségi nyári táborok megvalósítására; támogattam a nemze-
tiségi csoportok és oktatási intézmények munkáját. Két éve kültagja 
vagyok a települési önkormányzat kulturális és oktatási bizottságának. 
Szülőfalum mellett 7 éven keresztül a solymári „Kompanei” társulat 
tagja is voltam, valamint jogi alakulása óta vezető elnöke vagyok a 
pilisvörösvári Werischwarer Heimatwerk Hagyományőrző Egyesület-
nek, mely a környék egyik legifjabb, 80 fiatalt számláló nemzetiségi 
szervezete. Emellett a 2019 őszén felálló Országos Német Önkormány-
zat 47 fős közgyűlésének is tagja leszek a következő öt évben.
Döntésemet, hogy a települési önkormányzati választásokon képviselő- 
jelöltként megmérettessem magam, azért hoztam meg, mert úgy ér-
zem, ötleteimmel, elképzeléseimmel, fiatalos lendületemmel, és ten-
ni akarásommal hasznos tagja tudnék lenni a képviselő-testületnek. 
Elsődlegesnek tartom a stabil lábakon álló gazdálkodás fenntartását, 
mely a jelenlegi vagyon megőrzése mellett, minden jövőbeli fejlődési 
lehetőségünk biztos alapja. Kezdeményezném a fiatalabb generációk 
bevonását a közéletbe és a döntéshozatalba. A gyorsuló életünkben 
egyre nagyobb szükség lesz a szociális ellátó hálózat erősítésére, mely- 
nek itt helyben talán az első állomása az idősek nappali ellátásnak  
helyben történő megszervezése lehetne. Aktív civilként természe-
tesen támogatnám a helyi közösségeket, egyesületeket, oktatási in-
tézményeket. Szeretnék nagyobb befolyást szerezni a mindenkori 
Német Nemzetiségi Önkormányzatnak, annak érdekében, hogy a 
kultúraközvetítő és identitáserősítő szerepét minél hatékonyabban 
végezhesse. Támogatnám az önkormányzat külső kommunikációjának 
fejlesztését, hiszen az információáramlás hatékonyságának növelése 
elengedhetetlen. Fontosnak tartom a környezettudatos szemlélet hir- 
detését és alkalmazását községi szinten is.
Eddig megszerzett tudásomat, tapasztalataimat és kapcsolataimat 
szeretném Pilisszentiván javára fordítani. Ehhez kérem megtisztelő bi-
zalmukat!

Tisztelettel: Richolm Erik 

Richolm Erik
független képviselőjelölt

Pilisszentivánon születtem, és azóta 
is itt élek feleségemmel, lányom-
mal, vejemmel, és két unokám-
mal. Gimnáziumi érettségi után 
szakmát tanultam, majd később a 
külkereskedelmi főiskolán szerez-
tem diplomát üzemgazdászként. 
10 évig műszerészként, majd a ke- 
reskedelemben dolgoztam. Anya- 

nyelvi szinten beszélem a német nyelvet.
Már több mint 20 éve veszek részt képviselőként a pilisszentiváni ön-
kormányzat munkájában. A szociális bizottsági feladatokat vállaltam, 
amelyet már régen vezetek. Műszaki végzettségem és tapasztalatom 
segítettek abban, hogy a műszaki bizottság tagjaként elősegítettem 
községünk épülését, fejlődését. Az elmúlt évek során mindig arra 
törekedtem, hogy az önkormányzatban csak falupolitikai, közössé-
günk javát szolgáló döntések szülessenek. Hiszem, hogy csak az a jó 
döntés, amit mindenki, de legalább a többség el tud fogadni. Az a 
legjobb, ha a célok kijelölésében és az oda vezető utak meghatáro-
zásában minél többen vesznek részt.

Támogatom, hogy az eddiginél nagyobb nyilvánosságot kapjon 
a képviselő-testület működése (közvéleménykutatás, szórólapos 
elérése a polgároknak, a falunkat érintő jelentős célok kijelölése 
döntések meghozatala előtt). Természetesen számítva a szentiváni 
polgárok aktivitására, véleményére, javaslataira. Fontosnak tartom 
falunk pénzügyi biztonságát, ami továbbra is alapot teremt infra-
strukturális, gazdasági, kulturális javaink megőrzésére, fejlesztésére.
Támogatom a falukép, természeti értékeink megőrzését, a közleke-
dés, környezetszennyezés, zaj okozta ártalmak elleni fellépést, a köz-
biztonság további növelését, rendőrség, polgárőrség és tűzoltóság 
további támogatását. Lehetőséget kell teremtenünk, hogy a község 
fiataljai számára „itthon” is legyenek számukra vonzó programok. 
Továbbra is fel fogok lépni annak érdekében – civil szervezetek 
további támogatása mellett –, hogy az idősek, nyugdíjasok és a szo-
ciálisan rászorulók számára a lehető legtöbb segítséget nyújtsa az 
önkormányzat.
Független jelöltként megmérettetem magam ismét, mert:
   ismerem a közéleti munkát,
   szeretem a falunkat,
    és továbbra is a „jó gazda” gondosságával féltésével szeretnék dol-

gozni Pilisszentivánért!
Eddig megszerzett tudásomat és tapasztalataimat a fenti célok 
érdekében kívánom falunk javára fordítani.

Gátas Ernő

Gátas Ernő
független képviselőjelölt
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Tisztelt Választópolgár, 
Kedves Szentivániak!
Engedje meg, hogy pár szóval be-
mutatkozzak: az önkormányzat 
községgazdálkodási csoportjában 
végzem immár 5 éve a munkámat. 
Építésztechnikusi, munkavezető és 
-szervező végzettségem és egyéb 
műszaki jártasságaim hozzájárul-

nak ahhoz, hogy tevékenyen részt vegyek az önkormányzati fejlesz-
tésekben. Nap mint nap azon dolgozunk munkatársaimmal, hogy 
egy élhető, szép tiszta közeget biztosítsunk az itt élőknek, és ahol jól 
érzik magukat az ide érkező vendégek és szép emlékekkel térjenek 
haza.
A célom építeni, folyamatosan munkálkodni azon, hogy maradan-
dót alkossunk és megőrizzük a gyermekeink számára. Ebben na-
gyon is érintett vagyok: Anna lányom középső csoportos a helyi 
óvodában, Eszter pedig most kezdte az első osztályt az iskolában. 
Nagyon örülök, hogy a helyi oktatási-nevelési intézményekbe jár-
nak, nagyon elégedett vagyok az ott végzett munkával. Úgy érzem, a 
pedagógusok és a nevelők mindent megtesznek annak érdekében, 

hogy gyermekeink felkészüljenek a nagybetűs Életre. Az intézmé-
nyek segítésében közreműködő alapítványok, egyesületek és az  
Önkormányzat is ezt tűzték ki célul, meglátásom szerint nagyszerűen 
támogatják a gyermekeinket, pedagógusainkat.
Egyúttal a többi helyi egyesület munkáját, eredményeit is mél- 
tatnám. Véleményem szerint rengeteget tesznek azért, hogy 
megőrizzük a hagyományainkat, óvjuk a környezetünket, védjük 
a természeti kincseinket. Abban is segítenek, hogy akár a fiatalok, 
akár az idősek jól érezzék magukat a különböző rendezvényeken, 
igazi közösségeket kovácsolnak össze ezek vezetői, képviselői.
Én is aktív tagja vagyok a Polgárőr- és Tűzoltóegyesületnek, öröm-
mel tölt el a tudat, hogy bajtársaimmal óvjuk az Önök épségét, a 
Település biztonságát.
Megtiszteltetésnek venném, ha a választás alkalmával rám is vok-
solna, és lehetőségem nyílna arra, hogy a meglévő ismereteimet 
felhasználva segítsem az önkormányzati munkát a döntéshozatalok-
ban, hozzájáruljak a helyi közösségek, egyesületek lehetőségeinek 
kiaknázásában. Úgy érzem, így még többet tehetnék Községünkért, 
Önökért.
Kérdéseit szívesen fogadom, az e-mail címem: gerzsenyij@gmail.
com, de megtalálhat a facebookon is.
Köszönöm a figyelmét, tisztelettel:

Gerzsenyi József

Gerzsenyi József
független képviselőjelölt



(1973 – Pilisszentiván)

Itt láttam meg a napvilágot,
itt jártam oviba, iskolába,
itt tanultam meg bringázni, úszni,  
focizni,
itt lettem először szerelmes.
Bárhol van az otthon, mindig ide 
jövök haza,

és biztos, hogy itt fognak eltemetni!
De addig még szeretnék tenni valamit a falunkért, 
ezért itt szeretnék képviselőként dolgozni, hogy
hozzá tehessek egy kicsit a kerek egészhez!
Hiszem, hogy tudok segíteni a fejlődésben
és hajlandó vagyok tenni a közösségért.
Születésem óta Pilisszentivánon élek, mint ahogy szüleim és családom 
minden tagja. Ide jártam óvodába, majd az Általános Iskolába. Az esz-
tergomi Bottyán János Műszaki Technikumban érettségiztem. Műszaki 
ismereteimet Solymáron a mintegy félezer dolgozót alkalmazó magyar-
német vegyesvállalatnál kezdtem kamatoztatni, ahol a műszaki osz- 
tályt vezethettem. Ezután Budapesten, az Andrássy úton nyitottam 
egy luxus cipő üzletet, ettől kezdve a kereskedelem kapta a fő szerepet 
az életemben. Maradva a kereskedelemnél, de egy másik ágazatánál, 
a Piccante Delicatesse Gourme élelmiszer üzlet tulajdonosa lettem 
2010-ben, majd egy húsboltot is nyitottam. 2018 novemberében a 
kiskereskedelmi érdekeltségeimtől megválva ugyanezen termékkörök 
nagykereskedelmével foglalkozom. A kereskedelem minél jobb megis-
merése érdekében elvégeztem a Szegedi Tudományegyetem 2 éves 
kereskedelmi karát. Jelenleg 3 pilisszentiváni székhelyű cégnek vagyok 
a tulajdonosa. Harmonikus családban élek, 2 gyönyörű lánygyermek- 
nek vagyok boldog apukája.
Kedves Pilisszentivániak! Egy ilyen bemutatkozó lényege, hogy az em-
ber minél „szimpatikusabb” legyen a választók körében. Aztán, hogy 

a tervezett célokból mi valósul meg, az már a jövő zenéje, minden- 
esetre megpróbálok a lényegre törni! Mivel máról holnapra nem lehet 
megváltani a világot és badarság lenne azt állítani, hogy egy új képviselő 
megválasztása után azonnal be tud kapcsolódni a hivatal munkájába, 
ezért én mindenképpen hosszú távon gondolkodom. Az önkormányzati 
irányzatok mellett a következő terveket támogatnám:
-  Kiemelt feladatként tekinteném a település fejlesztését! A kevesebb 

néha több és az olcsó mindig drága! Mire gondolok? Olyan beruházá-
soknak vagyok a híve, ahol megfelelő modern anyagok kerülnek fel-
használásra, a megfelelő kivitelező alkalmazásával. Figyelembe kell 
venni a faluképet, ugyanakkor elfogadni az innovatív megoldásokat, 
amely aztán egy minden tekintetében korhű alkotásban központosul-
hat, így képezve értéket a mai és a felnövekvő generációnak egyaránt!

-  Célom, hogy Pilisszentiván egy évtized múlva, de mihamarabb úgy 
nézzen ki, mint egy osztrák kisközség. Értem ez alatt a faluképet, az 
utcaképet, a földkábelek kialakítását, felszíni vízelvezetést, parkok 
zöldfelületek kialakítását, szemetelés megszüntetése, megbüntetése, 
akadálymentesítés és még sorolhatnám.

- Falunk önfenntartó gazdaságpolitikájának megőrzése, fejlesztése.
-  Sportfejlesztési koncepció. 2019-től  2024-ig tartó időszakra vonat-

kozó szabályozott és fontos tennivalók elindítása:
  •  A felnőtt labdarúgó csapat osztályon belüli eredményes szereplé-

sére. 
  • Nézők „vissza csalogatása” a gyönyörű panorámájú focipálya köré.
  • Kiemelt feladat az utánpótlás nevelés.
  •  Egészséges életmódra nevelés és a szabadidő értelmes eltöltésének 

biztosítása.
Egyéb sportolási lehetőségek feltérképezése:
  •  Asztalitenisz, tollaslabda szakosztály létrehozása, edzővel, állandó 

helyszínnel.
  •  Kerékpár utak kiépítése, egyeztetve a szomszédos településekkel, 

biztosítva a folytonosságot.
  •  Slötyi körül kivilágított biztonságos futópálya kialakítása.
Lehetne még fokozni, de remélem ebből is kiderült, hogy komolyan 
gondolom és szeretnék tenni a közösségért, a falunkért. Amennyiben 
egyetért, kérem, októberben SZAVAZZON RÁM, KÖSZÖNÖM!

Juhász László
független képviselőjelölt
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Tisztelt Pilisszentiváni Polgárok!
Eltelt egy újabb önkormányzati 
ciklus, amelyben tevékenyen részt 
vettem. A Kulturális Bizottság el-
nökeként képviselőtársaimmal so-
kat tettünk Pilisszentiván kulturális 
életének minél színesebbé tétele 
érdekében. Ebben nagy segítséget 
kaptunk a civil egyesületektől és 

tagjaiktól, akik lelkesen és kreatívan vették ki részüket a falu rendez-
vényeinek lebonyolításában. KÖSZÖNET ÉRTE!!!!
Sikeresnek bizonyult a bizottság által kiírt hangszer-támogatási 
pályázat, valamint az Önkormányzat részéről támogatott, Marlok 
Tamás személyében  szervezett Hársas-erdei ásatás. A többi bizott-
ság munkájában rendszeresen részt vettem és úgy gondolom, hogy 
itt is jól végeztük a feladatunkat. Szeretném megköszöni a bizott-

ságok külsős tagjainak a munkáját, akik sokban segítették tanácsok-
kal, észrevételekkel a mi tevékenységünket.
Érzésem szerint a lehetőségeinkhez képest a pályázati pénzek el-
nyerése terén is sikeresek voltunk, ebben a hivatal dolgozóinak 
nagy érdeme volt. A zöldterületek megújítása (pl. a templomhegyi 
fenyves – ez a jövő egyik fő kihívása), valamint karbantartása az Ön-
kormányzat egyik fő feladata, amit – úgy gondolom – az elmúlt évek-
ben sikeresen meg is valósított, a Községgazdálkodással karöltve. Az 
orvosi rendelő bővítése is napirendre került (a tervek elkészültek), 
erre reményeim szerint találunk a jövőben pályázati forrást.
A 10-es út kihajtója örökzöld téma sajnos, jó lenne legalább egy 
lámpás biztosítást kijárni a Közútkezelőnél; ez ügyben Polgármester 
Asszony már többször tett lépéseket. Meglátásom szerint egy sikeres 
ciklust zártunk, és a választások utáni új testület is így fogja folytatni 
a munkát PILISSZENTIVÁNÉRT!!
Köszönetemet szeretném kifejezni Önöknek az előző ciklusban tanú-
sított bizalmukért, és ha Önök is úgy gondolják, további támogatásu-
kat kérném a jövőbeni sikeres képviselőtestületi munkámhoz!

Tisztelettel: 
Markos Ferenc független képviselőjelölt

Markos Ferenc
független képviselőjelölt
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Kedves Pilisszentivániak!

Magamról röviden
1966. május 31-én születtem Buda-
pesten. A Szentendrei Ferences Gim-
náziumban érettségiztem. Ott ismer-
tem meg Marlok Pétert, a férjemet, 
akivel Pilisszentivánon építkeztünk. 

Így kerültem 30 éve a faluba. Négy felnőtt gyermekünk van: Solt, Csom-
bor, Hanga és Ábris, és immár négy unokánk is, akikre büszkék vagyunk.
1987-ben diplomáztam a Budapesti Tanítóképző Főiskolán. Azután elvé-
geztem az ELTE fejlesztő-differenciáló tanítói szakát, majd pedagógus és 
közigazgatási szakvizsgát is tettem. Jelenleg Óbudán dolgozom, a Pol-
gármesteri Hivatalban, ahol az Oktatási és Kulturális Osztályt vezetem.

Miért jelentkezem a képviselői munkára?
Szentiván, bár nem itt születtem, az otthonom lett. Úgy érzem, és 
köszönöm is, hogy az itt élő emberek befogadtak, számítanak rám.
Már kétszer négy évig – 2002 és 2010 között – dolgoztam önkormány-
zati képviselőként településünkön. Akkor több bizottság munkájában is 
részt vettem. Három évvel ezelőtt nyertem el Budapest második legna-
gyobb kerületének önkormányzatánál az osztályvezetői tisztséget. Így 
már az önkormányzati munka képviselői és hivatali oldalát is jól isme- 
rem. A 8 éves képviselői, illetve a jelenlegi munkámból eredő tapaszta-

lataim és tudásom szeretném hasznosítani a falu javára. Nőként kicsit 
más szemmel nézem a világ dolgait, mint a férfiak, s mivel gyermekeim 
már felnőttek, aktívan részt is tudok venni a képviselői munkában.
Hivatásomból eredően az oktatás, kultúra, ifjúság és sport témák állnak 
hozzám közel. De pénzügyi területen is elég sok tapasztalatot szereztem 
az irányításom alatt működő intézmények költségvetésének tervezése 
és ellenőrzése során.

Megválasztásom esetén törekedni fogok
-  a közös vagyonunk, a természeti és kulturális értékeink megőrzésére,
-  közintézményeink működési feltételeinek biztosítására,
-  a civil szervezeteink támogatására, ami a közösségünk építésének fon-

tos pillére,
-  a nemzetiségi hagyományaink és kultúránk megőrzésére, átadására a 

fiatalabb nemzedékeknek,
- községünk biztonságának fenntartására, 
-  a közlekedés javítására, az infrastruktúra fejlesztésére.
Mindezt együtt gondolkodva, cselekedve azokkal, akiknek szintén fon-
tos a közösségünk, Pilisszentiván jóléte.
Kevés olyan település van, mint Szentiván, ahol ennyire jó élni, aho-
va ilyen jó hazatérni. Szeretném, ha ez továbbra is így maradna. Ha 
megválasztanak, képviselőként ezért fogok dolgozni a következő öt 
évben.
Amennyiben kérdésük, észrevételük, javaslatuk van, kérem, keressenek 
bizalommal a marlokne.ildiko@gmail.com e-mail címen.
Köszönöm megtisztelő figyelmüket:

Marlokné Somogyi Ildikó
független képviselőjelölt

Marlokné 
Somogyi Ildikó
független képviselőjelölt

Tisztelt Szentivániak, 
Kedves Barátaim!
Immáron 52 éve pilisszentiváni lakos 
vagyok. Két gyermekem van, Marlók 
Jessica és Marlók Alexandra. Jelen-
leg a BMW Rack Autó Kft-nél dolgo-
zom Budaörsön.
Sokáig gondolkodtam, hogy indul-
jak-e az önkormányzati választáson 

képviselőnek. Közhelyeket is mondhatnék, de végül is úgy éreztem, 
hogy főként azért is kell indulnom, mert a családi hagyomány kötelez. 
Édesapám 1990-2014 között hat cikluson keresztül volt képviselő és 4 
ciklus során volt a község alpolgármestere. Nem a családi hagyomány 
folytatása ösztökélt, hanem elsősorban az, hogy testközelből éltem meg 
a falu fejlődését. Azt a sok munkát, amit az önkormányzati képviselők 
önzetlenül végeztek a falu élhetővé tételéért, és amit megvalósítottak a 
térségben elsőként: földgáz bevezetése, szennyvízcsatorna megépítése, 
telefon, aszfaltutak, járda, orvosi rendelő, iskola és óvoda bővítése, 
generációk háza, temetői utak, templomhegyi lépcső, játszótér, Főtér, 
templomfelújítás, hogy csak a fontosabbakat említsem.
Ha megválasztanak képviselőnek, egyik legfontosabb feladatomként 
az épített környezet és értékek gondozását, felújítását tartanám fela-
datomnak. 
Természetesen egy település soha nincs készen, és nyilván lesznek még 
további feladatok az épített környezet tekintetében.

Több nekifutás ellenére, 30 év során nem sikerült a TINI korosztálynak 
helyben értékes szórakozást, foglalatosságot megvalósítani.
Rendszeresen kerékpározom külterületen és bizony a parlagfű rend-
szeres irtását, illetve a hulladékgyűjtést még meg kell szervezni. 
A csendrendeletet sok polgár egyáltalán nem tartja be. Nem ritka 
szombat este 8 órakor kezdődő fűnyírás és egyéb zaj okozása. Rend-
szeres ellenőrzésre van szükség!
Télen sokan meg nem engedett anyagokat égetnek a tüzelőbe- 
rendezésekben, ami miatt hihetetlenül rossz a levegő, pedig a falut 
zömmel erdő és sok zöld övezi. Ennek az ellenőrzése is egy eddig meg- 
oldatlan feladat.
A jól működő partnerkapcsolat Marktleugast és Pilisszentiván között 
el fog laposodni, ha nem lesznek agilis fiatalok, akik tovább viszik a 
„zászlót”. A 24. órában vagyunk, lépnünk kell.
Néhány lakótársunk háza tája olyan, hogy a szomszédok már az 
elköltözésen gondolkodnak. Ennek ellenőrzése, illetve sürgős hatósági 
fellépés kell!!
A közös gondolkodás híve vagyok. Nagyobb fejlesztések döntése előtt 
kikérném a falu véleményét.
Természetesen még számtalan egyéb feladat is lesz. Egy közös cél  
lebegjen az új testület előtt, nevezetesen Szentiván még élhetőbb 
település legyen fiatalnak, idősnek egyaránt, amiért érdemes és sokat 
kell dolgozni.
Amit elődeink létrehoztak, azt védjük és gondozzuk!
Szíves bizalmukat támogatásukat előre is köszönöm

Tisztelettel: Marlók Tibor

Marlók Tibor
független képviselőjelölt


